
  KVV/9/2024 

Zápis z 9. jednání Komise pro výchovu a vzdělávání,  

zřízené Radou města Příbram na období 2023 - 2026 

 
Datum:  16. října 2024 

Místo:  Základní škola Školní, Školní 75, Příbram VIII 

Účast:             - viz prezenční listina, Ing. Poskočilová omluvena 

- komise je usnášeníschopná, přítomno 7 členů (z 8) 

- host – Ing. Lea Enenkelová, vedoucí OŠKS  

 

Koordinátor komise: Mgr. Martina Brettlová, OŠKS  

 

Program: 

1. Zahájení jednání 

2. Schválení programu jednání 

3. Aktuální informace – vedoucí OŠKS, předsedkyně komise, koordinátorka komise – např.:  

- schválení dotačního programu „Výchova a vzdělávání 2025“ zastupitelstvem města 

- stav řešení slabého internetového připojení škol zřizovaných městem 

- počty žáků 1. ročníků ZŠ, meziroční porovnání 

- přijímací zkoušky na SŠ pro rok 2024/2025 

- výsledky konkursů a „rekonkursů“ na ředitele škol a školských zařízení zřizovaných městem 

- psychologové na ZŠ  

4. Aktuální informace – členové komise – např.:  

- informace z probíhajících ŠR 

5. Hodnocení recipročního plnění z dotací – případné návrhy členů komise na způsob hodnocení – zodpovídá 

Brožíková, Blažková, ukončení k 31. 1. 2025 

6. Diskuse – např. : 

- zaměstnávání a financování nepedagogických pracovníků zřizovateli od 1. 9. 2025 

7. Závěr 

8. Představení Základní školy Školní, Školní 75, Příbram VIII  

 

ad 1) Zahájení jednání, přivítání přítomných  

ad 2) Schválení programu jednání.                   hl. pro 7 proti 0 zdrž. 0 

ad 3) Informace VO OŠKS a koordinátorky komise: 

• Dotační program Výchova a vzdělávání 2025 schválilo v souladu s návrhem komise ZM dne 9. 9. 2024. 

• Řešení slabého internetového připojení na školách - aktuální informace: Proběhlo výběrové řízení na 

nového dodavatele a v současné chvíli je stav před podpisem smlouvy. Realizace proběhne v letošním 

školním roce 2024/2025. 

 Aktuální počty žáků ve školách jsou přílohou zápisu. V letošním školním roce nastoupilo 497 žáků do 1. 

tříd (nárůst o 37 oproti šk. roku 2023/2024). Byly zřízeny dvě nové 1. třídy, a to na ZŠ Březové Hory a ZŠ 

28. října. Celkový počet žáků je podobný jako v loňském školním roce. Komisaři v diskusi konstatovali 

soulad vývoje počtu žáků v městských školách s „Demografickou studií města Příbram a přilehlých obcí“ 

vypracovanou v roce 2023 a s „Analýzou kapacit základních škol zřizovaných městem Příbram a jejich 

naplněnosti“ vypracovanou v roce 2021 a každoročně aktualizovanou. Současná naplněnost celkové 

kapacity základních škol města Příbram, která se v některých školách přibližuje k horní hranici jejich 

kapacity, se očekává již jen pár let. Následovat bude výrazný pokles počtu žáků, s čímž koresponduje 

snižující se počet dětí zapsaných v současné době v mateřských školách a vývoj porodnosti. 
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 Přijímací zkoušky na SŠ pro rok 2024/2025. Problém chybějící zpětné vazby základním školám o přijetí 

jejich žáků na konkrétní střední školy, který vykazoval program DIPSY, byl dnešním dnem odstraněn. 

Ředitelé škol dnes obdrželi informaci, že zpětná vazba je již zpřístupněna. Na základě diskuse v komisi 

požádá OŠKS ředitele škol o její poskytnutí. Obecně hodnotí ředitelé systém přijímacích zkoušek na střední 

školy pro letošní školní rok velice kladně.   

 Komisaři byli informováni o výsledcích konkursů na vedoucí pracovní místa ředitelů příspěvkových 

organizací vykonávajících činnost školy nebo školského zařízení zřizovaných městem Příbram, které se 

konaly v roce 2024. Zároveň obdrželi přehled o jménech ředitelů na jednotlivých školách a školských 

zařízeních a o délce jejich funkčního období. 

 Financování psychologů a speciálních pedagogů z OP JAK končí k 31.12.2024. Pro další rok budou jejich 

mzdy hrazeny z položky „AD HOC normativ“. Od roku 2026 se počítá se změnou zákona o pedagogických 

pracovnících škol, podle kterého by měli být financováni jako pedagogičtí pracovníci škol. 

 

ad 4) Aktuální informace ze školských rad.  

Komisaři jsou zároveň členy školských rad základních škol zřizovaných městem Příbram. Na dnešním 

jednání KVV informovali o jednáních školských rad a diskutovali o výuce druhého cizího jazyka 

v souvislosti s návazností výuky na středních školách. 

 

ad 5) Byl stanoven způsob hodnocení recipročního plnění z dotací za rok 2024 – zodpovídá Brožíková, 

Blažková, ukončení k 31. 1. 2025 

 

ad 6) Diskuse:  

Komisaři diskutovali o zpracování pasportu škol, který ředitelům zadal zřizovatel. Do řešení tohoto úkolu 

vstoupí Odbor školství. 

 

Financování školní sportovní ligy. Komise jednala o návrhu Mgr. Strejce podat žádost RM na každoroční 

financování dlouholeté školní sportovní ligy ve výši cca 150.000,00 Kč ročně.  

 

Komisaři diskutovali také o financování vedoucích kroužků na školách s tím, že k tématu se ještě komise 

vrátí. 

 

ad 7) Závěr: 

 

Financování školní sportovní ligy. Komise jednala o návrhu Mgr. Strejce podat žádost RM na každoroční 

financování dlouholeté školní sportovní ligy ve výši cca 150 000,00 Kč. Tento podnět byl odhlasován. 

Vzhledem k tomu, že nebyl předložen stávající položkový způsob financování a nebylo navrženo konkrétní 

odůvodnění částky, bude se komise tímto návrhem podnětu podrobně zabývat na příštím jednání komise.  

 

ad 8) Představení Základní školy Školní, Školní 75, Příbram VIII – Mgr. Šobrová 

 

Termín další schůzky KVV: 5. února 2025 v 15:15 hodin  

Místo:    OŠKS, Zámeček Ernestinum, Příbram – 1. patro 
    

 

 Dne 17.10.2024 zapsala Mgr. Martina Brettlová     

 

 Předsedkyně komise:  Mgr. Zorka Brožíková 

 Podpis: 

 


